
Protokół Nr LVI/2023 

Sesji Rady Gminy Lipusz 

odbytej w dniu 19.06.2023 r. 

w Urzędzie Gminy Lipusz o godz. 1100 

 

 

Obrady sesji rozpoczęto o godz. 1100. 

Przewodnicząca Rady Gminy Bogumiła Mokwińska dokonała otwarcia sesji. Powitała 

wszystkich zgromadzonych na posiedzeniu /zał. nr 1, 2, 3, 4 do prot./. Na podstawie listy 

obecności Przewodnicząca Rady stwierdziła, że sesja jest prawomocna do prowadzenia obrad  

i podejmowania uchwał. Na stan 15 – obecnych było 14. Nieobecna Radna Halina Hapka. 

Przewodnicząca poinformowała radnych o wprowadzonych zmianach w porządku obrad, do 

których nie wniesiono uwag, został on przyjęty jednogłośnie w następującym brzmieniu: 

 

1. Sprawy regulaminowe: 

a/ otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

b/ zatwierdzenie porządku obrad, 

c/ przyjęcie protokołu ostatniej sesji, 

2. Informacja Wójta za okres międzysesyjny.  

3. Informacja Przewodniczącej Rady dotycząca otrzymanych interpelacji radnych. 

4.  Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Lipusz za rok 2022: 

 - debata nad raportem,  

 - podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia Wójtowi Gminy Lipusz wotum zaufania. 

       5. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania   

z  wykonania budżetu Gminy Lipusz za rok 2022: 

- przedstawienie przez Wójta Gminy sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu, 

- przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej na temat wykonania budżetu,  

- przedstawienie opinii RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu,  

-dyskusja nad sprawozdaniem i ich ocena,  

- podjęcie uchwały w sprawie: rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Lipusz za rok 2022. 

6. Dyskusja i głosowanie nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia              

absolutorium Wójtowi Gminy,  

- przedstawienie wniosku przez Komisje Rewizyjną,  

- przedstawienie opinii RIO o przedłożonym przez Komisje Rewizyjną wniosku  

o udzielnie absolutorium Wójtowi,  

- podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Lipusz z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2022. 

   7. Podjęcie uchwał w sprawie: 



a/ dokonania zmiany budżetu gminy Lipusz na 2023 rok,  

b/ zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Lipusz na lata 2023-2028. 

8. Zapytania wolne wnioski Radnych.  

9. Zamknięcie obrad. 

Ad.1 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż zapoznała się z treścią protokołu z LVI Sesji Rady 

Gminy Lipusz odbytej w dniu 29.05.2023r., po czym zapytała Radnych o ewentualne uwagi  

i zastrzeżenia, których nie wniesiono. W wyniku głosowania protokół został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad. 2 

Informację za okres międzysesyjny przedstawił Wójt Gminy /zał. nr 5 do prot./. 

 

Ad. 3 

Przewodnicząca poinformowała, iż nie wpłynęła żadna interpelacja. 

 

Ad. 4 

Raportu o stanie Gminy Lipusz za rok 2022 

 

Wójt Gminy- omówił szczegółowo raport o stanie Gminy Lipusz za 2022. Wójt Gminy omówił 

następujące zagadnienia: Informacje ogólne, demografia, finanse gminy, przedsięwzięcia 

inwestycyjne, mienie komunalne, gospodarka komunalną, drogi, siec wodociągowa i 

kanalizacyjna, gospodarka odpadami. Realizacja programów: Program Współpracy Gminy 

Lipusz z Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2022; Gminny Program Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii rok 2020; Wieloletni program „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023; 

Gminny Program wsparcia rodziny w gminie Lipusz na lata 2020-2022; Program wspierający 

rodziny wielodzietne „Karta Dużej Rodziny” w gminie Lipusz; Gminny Program Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony ofiar Przemocy w Gminie Lipusz na lata 2017-2020, 

Wieloletni Program gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Lipusz na lata 2017-

2026; Plan odnowy miejscowości Lipusz na lata 2018-2023; Informacja o działaniach na rzecz 

realizacji uchwał rady Gminy, Fundusz Sołecki. Następnie przedstawił informacje dot. 

Działalności jednostek organizacyjnych: Ośrodka Pomocy Społecznej w Lipuszu, Zespołu Szkół 

w Lipuszu, Szkoły Podstawowej w Tuszkowach oraz instytucje kultury: Gminnego Ośrodka 

Kultury Sportu i Rekreacji w Lipuszu, Gminnej Biblioteki Publiczna im. Franciszka Sędzickiego w 

Lipuszu.  / zał. Nr 6 do prot/. 

 

Przewodnicząca Rady -  Dziękuję Panu Wójtowi za przedstawienie  raportu. Zapraszam do 

debaty nad raportem. Chciałam także poinformować, że nie wpłynęły żadne wnioski od 

mieszkańców, którzy chcieliby ewentualnie zabrać głos, bo takie prawo również oprócz 

radnych mają mieszkańcy wsi po wcześniejszym zgłoszeniu się, ale takie wnioski nie wpłynęły. 

Proszę, czekam na Państwa pytania, wnioski.  



 

 

Dyskusja nad raportem o stanie gminy Lipusz za 2022 rok.  

 

Radny Robert Ebertowski - myślę, że gmina się rozwija. Ciągle idziemy do przodu, także oby tak 

dalej. W zeszłym roku było dużo zadań inwestycyjnych, może nie na tak wielkie kwoty jak w 

tym roku się spodziewamy, ale ciągle są zadania realizowane. Liczba mieszkańców ciągle 

rośnie. Uważam, że stan naszej gminy jest dobry.  

Wójt Gminy Lipusz-  Jeśli się można odnieść do tej wypowiedzi. Tak, rzeczywiście w ubiegłym 

roku były troszeczkę mniejsze wydatki inwestycyjne, chociaż one nadal stanowią 15% 

niemałego budżetu, w którym jest dużo, transferów, czyli środków, które otrzymujemy i 

wypłacamy. Przygotowywaliśmy się do dużych inwestycji tegorocznych, związanych głównie z 

realizacją programu Inwestycji Strategicznych tj. Polski Ład, na który mamy w sumie ponad 17 

000 000. Na ten rok przyszły mamy przewidziane do realizacji wydatki w tym zakresie, także 

może rzeczywiście troszeczkę mniejsze kwotowo były te wydatki, bo w 2022 wyniosły około  

4 000 000, jeśli chodzi o wydatki inwestycyjne. W 2021 roku to było ponad 7 000 000 złotych, 

ale tak jak wspomniałem, to wiązało się stąd, że się przygotowywaliśmy. Musicie sobie 

Państwo zdawać sprawę, że my nie jesteśmy w stanie jako gmina wygenerować takich środków 

sami z naszego budżetu. Na wydatki inwestycyjne możemy przeznaczyć kwoty kilkuset tysięcy, 

może milion, a pozostałe to ewentualnie musielibyśmy się wspierać kredytem. Także realizacja 

inwestycji na poziomie 4 000 000 czy 7 000 000 złotych jest możliwa tylko przy wsparciu 

środków zewnętrznym. I tutaj raczej ta sytuacja przy takim kształcie finansów gminy się po 

prostu nie zmieni. Także dopóki będzie wsparcie zewnętrzne, to będziemy mogli jakieś większe 

inwestycje niezbędne dla mieszkańców realizować, ale staramy się też iść w tym kierunku, aby 

były to inwestycje takie, które z jednej strony obniżą koszty funkcjonowania gminy  tj. system 

odnawialnych źródeł energii, w który chcemy wyposażyć nasze obiekty, czy też wspierać, 

obniżyć koszty funkcjonowania sieci wodociągowej –kanalizacyjnej, jak również z systemu 

gospodarki odpadami poprzez rozbudowę PSZOK i wyposażenie w pojemniki. Uważam, że 

przede wszystkim w tym kierunku musimy zmierzać, bo sytuacja gospodarcza nie tylko w 

Polsce, ale i na całym świecie jest niestabilna. Taka niestabilność nie skłania do tego, żeby 

kolejne zobowiązania zaciągać w postaci kredytów. Nowe inwestycje zawsze się wiążą z 

wydatkami w przyszłości na ich utrzymanie, także to trzeba tutaj zawsze wszystko rozważyć.  

Radna Danuta Wysocka-  mam pytanie w sprawie zadłużenia. Pan Wójt wspomniał, że są 

osoby które nie płacą podatku od nieruchomości. Mieszkańcy muszą płacić swoje należności. 

Chodzi mi o to żeby czuli się do tego zobowiązani, bo jeżeli nie płacimy tych pieniążków to 

czegoś nie możemy zrealizować. Chodzi mi także o opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. Tutaj  padła liczba 2% może to jest niewielka liczba, ale jeśli jest to kwota prawie 

20 000 to już ma znaczenie. Za tą kwotę można by było coś już na pewno zrobić, choćby place 

zabaw. Proszę Pana Wójta o informacje i wyjaśnienia w tym temacie.  Proszę przypomnieć 

Panie Wójcie o tych zaległościach podatku od nieruchomości, od osób fizycznych.  

Wójt - Proszę Państwa zaległość podatku od nieruchomości stanowi głównie jeden dłużnik. To 

przedsiębiorstwo chyba jest w stanie upadłości. I z tego tytułu, tak jak mówię, mamy 

zabezpieczone hipotekę w przypadku sprzedaży tej nieruchomości będącej w posiadaniu 



dłużnika. Powinniśmy odzyskać część środków z podatku od nieruchomości innej możliwości 

nie mamy. Nie wiem czy uda się wszystkie środki odzyskać, bo wierzycieli jest dużo więcej, nie 

tylko gmina. Natomiast jeśli chodzi o gospodarowanie odpadami komunalnymi, tak jak 

wspomniałem przy wypowiedzi znacząca część z nich została już w tym roku uregulowana. To 

było zadłużenie z ubiegłego roku. Co jakiś czas pojawiają się osoby, które może mają 

trudniejszą sytuację, czy może uważają, że są pilniejsze wydatki i czasami zalegają nam z 

płatnościami. My staramy się te płatności egzekwować. Co prawda zdarzają się też takie 

sytuacje, że są osoby, od których nie mamy jak wyegzekwować zadłużenia. W ubiegłych latach 

dochodziło do tego, że niektóre z tych zaległości były umarzane jeśli nie było innych 

możliwości. Jest takie wrażenie, że jest to dużo, bo jest to ponad 100 000 zł, jednakże są to 

kwoty w większości do wyegzekwowania, ale zawsze będą jakieś zaległości. Z tym się musimy 

się liczyć. Idealna by była sytuacja, gdyby wszyscy swoje należności wpłacali na czas, ponieważ 

czasami jeśli ktoś na koniec roku nie wpłaci to od razu wpada to w zaległość i to jest 

wykazywane. Staramy się te należności egzekwować, najczęściej najpierw informujemy, że jest 

jakaś zaległość, żeby od razu nie wszczynać jakiegoś postępowania, bo to też się wiąże z 

kosztami i dla nas i dla tej osoby. Najpierw informujemy i to najczęściej odnosi jakiś skutek. 

Jeśli nie ma innego wyjścia, no to wtedy już z kolei jest egzekucja przez Urząd Skarbowy. 

Radna Danuta Wysocka- mam jeszcze pytanie w związku z przyłączem do naszej sieci. 

Zanotowałam, że podłączone są 754 budynki, ale nigdzie nie znalazłam liczby dotyczącej ilości 

mieszkańców. Jaki to procent mieszkańców? 24 budynki zostały przyłączone w 2022 roku, czyli 

to nowi odbiorcy. To bardzo dobrze, że korzystają z tego, bo jednak jest to udogodnienie, ale 

czy mamy gdzieś podane, jaki to jest procent mieszkańców?  

Wójt –w raporcie nie ma takiej informacji. Natomiast to jest gdzieś około 80 %. Tutaj, na 

terenie naszej gminy mamy bardzo wysokie wskaźniki skanalizowania, wodociągowania. 

Świadczy o tym właśnie wskaźnik zwodociągowania. Może mieliśmy trochę mniejszy wskaźnik, 

ponieważ dostaliśmy dotację w ubiegłym roku 300 000. zł z tego tytułu. Natomiast na 

kanalizację już nie dostaliśmy tej dotacji, chociaż niektóre gminy otrzymały. To było 

uzależnione właśnie od tego wskaźnika. Skanalizowanie też  mamy na wysokim poziomie. W 

zasadzie najbliższa okolica jest skanalizowana. Dodatkowo dochodzą jeszcze Tuszkowy, Lipuska 

Huta i Szklana Huta. Także kolejne 3 większe miejscowości. Natomiast wodociąg dodatkowo 

jeszcze jest w Gostomku. Jeśli chodzi o ten % to Pani Radnej postaram się na następnym 

spotkaniu go przedstawić. Te dane również są w urzędzie, także takie informacje mamy, 

możemy to wyliczyć. 

Radna Danuta Wysocka - Czy jest jakiś mieszkaniec, albo są jacyś mieszkańcy, którzy chcieliby 

się przyłączyć, ale ich wnioski zostały odrzucone? Czy wszyscy, którzy chcą mają możliwość się 

podłączyć?   

Wójt- Tak jak Pani wspomniała, nie zawsze jest możliwość podłączenia się, bo czasami sieć 

inaczej przebiega, lub gdy ktoś ma tak położoną nieruchomość, że nie jest w stanie się 

podłączyć, bo na przykład jest zbyt nisko w stosunku do sieci. Tam gdzie jest możliwość, gdzie 

są warunki techniczne nie odmawiamy, bo też nie mamy żadnych podstaw do tego, żeby 

odmówić. Gmina jest zobowiązana zapewnić możliwość podłączenia tam, gdzie można spełnić 

warunki techniczne do przyłączenia się. Natomiast są mieszkańcy, którzy chcieliby się 

przyłączyć, ale tych warunków nie ma i dlatego też tą sieć staramy się rozbudowywać. 

Podchodząc do tego należy  w miarę racjonalnie, żeby nie budować kilometrów sieci, aby się 



dwie, trzy osoby połączyły. To jest technicznie i ekonomicznie niezasadne, ponieważ ścieki 

muszą płynąć, żeby nie zastawały w kanalizacji. Na każdym odcinku musi być odpowiednia 

liczba dostawców ścieków. Obecnie trwa inwestycja rozbudowy sieci np. na ul. Łąkowej, tam 

gdzie powstała nowa zabudowa jest rozbudowywana sieć, ale będzie też w kolejnych 

kierunkach rozbudowywana, choćby jeszcze w ramach Polskiego Ładu. Przetarg jest w trakcie, 

mamy już wyłonionego wykonawcę, tylko że jeszcze nie mamy podpisanej umowy, bo trwa 

etap, że wykonawcy muszą zebrać odpowiednie dokumenty.  

Radny Adam Stoltmann - Panie Wójcie, w raporcie napisane jest, że różnica między kosztami a 

dochodami z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi za zeszły rok wyniosła 

niecałe 100 000 zysku. Rozumiem, że z tego tytułu mieszkańcy nie powinni się obawiać, że w 

najbliższym czasie będą jakieś podwyżki? 

Wójt - myślę, że to jest może dobry prognostyk, że jesteśmy na ewentualne podwyżki 

zabezpieczeni, ale są  podwyżki usług, które kupujemy. Mamy umowę do końca roku jeśli 

chodzi o odbiór odpadów. W zagospodarowaniu odpadów, też co jakiś czas następują 

podwyżki  kosztów. Mam nadzieję, że jest to jakieś zabezpieczenie, ale też można powiedzieć, 

że jest to jakiś sposób pokrycie strat z ubiegłych lat. Jak Państwo widzicie, w 2021 r różnica ta 

wynosiła 211 000, także sporo. Tyle trzeba było z budżetu gminy dopłacić do tego, żeby się 

system zbilansował. Jesteśmy przed ogłoszeniem przetargu na kolejne lata, czyli na 2024 i 

2025 rok i mam nadzieję, że te stawki, które dzisiaj mamy, pozwolą nam na to, żeby do 

kolejnych podwyżek nie doszło. Nie wiemy jaki będzie rynek i jakie będą koszty 

funkcjonowania. Inflacja cały czas jest niemała, koszty pracy też, no bo to ludzie jeżdżą 

odbierać odpady, wzrasta najniższe wynagrodzenie i to też się przekłada na koszty. Także mam 

nadzieję, że te środki, którymi obecnie dysponujemy wystarczą nam na to, żeby nie robić 

podwyżek, ale to się okaże po przetargu. Tak naprawdę dlatego chcemy go już teraz latem 

ogłosić, żeby już na przyszły rok wiedzieć, jak będzie sytuacja wyglądała.  

Przewodnicząca Rady Gminy-  Dziękuję. Czy ktoś z Państwa Radnych jeszcze ma jakieś pytania 

odnośnie raportu? 

     W drugim półroczu ubiegłego roku nie funkcjonowała już Szkoła Podstawowa w 

Tuszkowach. Chciałabym zapytać, czy są jakieś wnioski od mieszkańców dotyczące organizacji 

życia w byłej szkole, czy są jakieś propozycje?. Wiemy, że przedszkole tam działa. 

Wójt-  Na razie jeszcze funkcjonuje przedszkole do końca sierpnia. Od września stowarzyszenie 

rezygnuje z prowadzenia przedszkola ze względu na zbyt małą chyba liczbę dzieci i zbyt 

wysokie w związku z tym koszty funkcjonowania. Natomiast obiekt służy mieszkańcom. 

Mieszkańcy mogą go wykorzystywać do spotkań. Tutaj głównie inicjatywa jest po stronie 

sołectwa, w tym wypadku sołtysa. Jeśli jest taka potrzeba, to spotykają się, są tam boiska, plac 

zabaw, z których mieszkańcy korzystają. W tym roku odbyła się tam jedna taka większa impreza 

maraton czy półmaraton wrotkarski.  Gdzie zjechało się przede wszystkim z zewnątrz dużo 

ludzi, ale też dzieci z najbliższej okolicy czy z samych szkół. Ja jestem otwarty na współpracę 

jeśli chodzi o wykorzystanie tego obiektu. Funkcjonuje tam Stowarzyszenie “Tuszkowska 

Matka”. Myślę, że w najbliższym czasie pewnie się spotkamy, żeby w związku z tym 

porozmawiać jakie miałoby być ewentualnie  dalsze wykorzystanie obiektu, ponieważ 

przedszkole już kończy swoją działalność. 

Przewodnicząca Rady Gminy - Tak o tych działaniach oczywiście wiemy i jesteśmy 



zorientowani, że tam to wszystko idzie w dobrym kierunku. W momencie likwidacji mówiliśmy 

o Zielonej Szkole, czy też o tzw. Tuszkowskiej Szkole, czy już ktoś się pojawił?. Myślę, że warto 

byłoby w taki  sposób  wykorzystać ten obiekt.  

Wójt- jestem otwarty na współpracę, jeśli będzie jakaś inicjatywa ze strony Stowarzyszenia czy 

jakiejś innej grupy osób, to jak najbardziej możemy rozmawiać, żeby ten obiekt wykorzystać.  

Przewodnicząca Rady Gminy - Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania do Pana Wójta? Nie ma, 

wszystko jest jasne. Raport bardzo przejrzysty, konkretny. Myślę, że wiele spraw wyjaśnił. Także 

możemy przejść do podjęcia uchwały, gdzie na podstawie właśnie tego raportu dotyczącego 

podsumowania działalności Wójta Gminy w roku 2022 podejmiemy uchwałę w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy wotum zaufania.   

/Nastąpiły problemy techniczne/ 

Przewodnicząca Rady - odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Lipusz 

wotum zaufania / zał. Nr 7 do prot. / 

Omówienia uchwały dokonała Przewodnicząca Rady Gminy  

 

Przewodnicząca Rady - poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. / zał. nr 8 do prot./ 

 

Wójt -  Dziękuję Państwu za to zaufanie. Tak silne wotum zaufania to na pewno nie jest tylko 

moja zasługa. Wotum zaufania jest dla całego zespołu pracowników, z którymi mam 

przyjemność pracować. Obecna Pani Skarbnik, mój Zastępca, pani Sekretarz, ale także wszyscy 

pracownicy  jednostek organizacyjnych i instytucji kultury. Na ile to możliwe, staramy się 

realizować zadania na rzecz naszych mieszkańców. Na dzień dzisiejszy jest scenariusz, że ten 

rok niespełna będziemy w stanie tutaj na rzecz naszej społeczności lipuskiej wspólnie z 

państwem, z radnymi pracować. I dziękuję jeszcze raz za to zaufanie dla podejmowanych 

działań i też zawsze chętnie wysłucham słów jakiejś krytyki czy podpowiedzi, co by można 

ewentualnie zmienić, bo wiadomo, że nie myli się ten, kto nic nie robi. Człowiek jest istotą 

omylną i czasami też potrzebuje jakiegoś dobrej rady czy wskazania właściwej drogi. Dziękuję 

bardzo.  

Przewodnicząca Rady Gminy- Dziękuję Panu Wójtowi. Zrealizowaliśmy czwarty punkt porządku 

obrad. Przechodzimy do punktu piątego. W tym punkcie rozpatrzenie i zatwierdzenie 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za rok 2022 i 

poproszę Pana Wójta o przedstawienie tego sprawozdania.  

Ad.5 

Sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Lipusz za rok 2022 

 

Wójt - Proszę Państwa. Omawialiśmy to sprawozdanie na posiedzeniu wspólnym komisji, tak 

jak wspomniałem mam przygotowaną prezentację /zał. Nr 9 do pot/, żeby jeszcze raz pokrótce 

je omówić. Mam nadzieję, że, jeśli będą jakieś pytania, to będziemy potrafili tutaj wspólnie ze 

współpracownikami Państwu na nie odpowiedzieć.   



Wójt Gminy Lipusz przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu za 2022 rok w formie pre-

zentacji. / zał. Nr 10 do prot./ 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ryszard Ostrowski odczytał opinię Komisji Rewizyjnej  

w sprawie wykonania budżetu/ zał. Nr 11 do prot. / 

 

Przewodnicząca Rady Gminy - Dziękuję przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej. Przedstawię 

teraz Państwu opinię RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu nr 038/g241/R/III/23 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 30.03.2023 r. / zał. Nr 12 do prot./ 

Przewodnicząca Rady Gminy - proszę Państwa, jeżeli są jeszcze jakieś pytania, jeśli coś wymaga 

dodatkowego wyjaśnienia ze strony Pana Wójta, to proszę o ich zadawanie. Jakieś wnioski 

może jeszcze? Opinie, oceny.  

Ad 6 

Dyskusja nad sprawozdaniem   

 

Radny Robert Ebertowski - moja opinia jest pozytywna. Mamy niskie zadłużenie tutaj sąsiednie 

samorządy znacznie nas przewyższają, tym bardziej, że teraz jest taki okres, że to zadłużenie 

dużo kosztuje, obsługa tego zadłużenia także oby nie trzeba było zadłużać się na przyszłe lata. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuje za ten bardzo pozytywny głos, bardzo uzasadniony, bo 

rzeczywiście jest to ogromny plus dla naszej gminy, możemy z naszym długiem patrzeć w 

miarę spokojnie w przyszłość. Czy ktoś z Państwa Radnych jeszcze chciałby zabrać głos?  

Przewodnicząca Rady Bogumiła Mokwińska - odczytała projekt uchwały w sprawie rozpatrze-

nia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu gminy 

Lipusz na rok 2022. / Zał. Nr 13 do prot. /   

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu przedmiotowej uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady- poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. /zał. nr 14 do prot./ 

 

Ad.6  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Ryszard Ostrowski przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy w Lipuszu w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Lipusz absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu gminy  w 2022 r. / zał. nr 15 do prot./ 

Przewodnicząca Rady Gminy - Bogumiła Mokwińska - odczytała Uchwałę Nr 092/g241/A/III/23 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 23 maja 2023 r. /zał. 

nr 16 do prot./  

Przewodnicząca Rady - Bogumiła Mokwińska – odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi gminy Lipusz z tytułu wykonania budżetu za rok 2022 ./zał. nr 17,18 do 

prot./  



Radni nie wnieśli uwag do przedmiotowej uchwały.  

Przewodnicząca Rady - Bogumiła Mokwińska poddała pod glosowanie przyjęcie wcześniej 

odczytanego projektu uchwały w wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Lipusz – 15  

Obecnych na sesji-  14 

                                                                                                                         Głosowanie: 

                                                                                 za – 14 osób 

                                                                                               wstrzymało się – 0 osób 

                                                                                     przeciw – 0 osób 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Lipusz jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LVI/357/2023 Rady 

Gminy Lipusz z dnia 19.06.2023 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Lipusz  

z tytułu wykonania budżetu za rok 2022. 

 

Przewodnicząca Rady wręczyła Panu Wójtowi oraz Skarbnik Gminy kwiaty i złożyła gratulacje. 

Podziękowała za współpracę i wysiłki jednocześnie życząc zdrowia i ciekawych pomysłów.  

 

Wójt- podziękował za słowa uznania zaznaczając, że odbiera je w imieniu wszystkich 

współpracowników. W swojej wypowiedzi p. Wójt wspomniał, że to nie był łatwy rok, ale dzięki 

dobrej współpracy z Rada Gminy, Sołtysami i Mieszkańcami gminy udało się dużo osiągnąć. 

Wójt wyraził nadzieję, że w przyszłych latach również będziemy w stanie odpowiadać na 

potrzeby mieszkańców oraz, że  współpraca będzie się nadal dobrze układała.  

 

Ad 7 

 

Ad.7a 

Przewodnicząca Rady - odczytała projekt uchwały w sprawie dokonania zmiany budżetu gminy 

Lipusz na 2023 rok / zał. nr 19 do prot./ 

 

Omówienia uchwały dokonał Wójt Gminy Mirosław Ebertowski.  

 

Wójt- Jeszcze jedna taka istotna informacja przekraczamy kwotę  40 000 000, jeśli chodzi o 

wydatki, co się wiąże z tym, że został wprowadzony audyt budżetu. To jest obowiązek 

ustawowy.  

Radny Adam Stoltmann - Czy kładka powstanie w tym roku? 

Wójt - wykonawcy będą musieli nam przedstawić harmonogram, ponieważ  mamy to zadanie 

rozpisane na dwa lata. Informacji jak wykonawca planuje to zrealizować będę mógł udzielić 

później. 



Przewodnicząca Rady - Jakie są plany jeżeli chodzi o zagospodarowanie tych pomieszczeń na 

górze w OSP? 

 

Wójt – zgodnie z wnioskiem o dofinansowanie te pomieszczenia mają służyć generalnie naszej 

społeczności, czyli przede wszystkim strażakom, ale także Kołu Gospodyń Wiejskich, seniorom, 

harcerzom, różnym grupom formalnym czy nieformalnym, które się spotykają, żeby mogły z 

tych pomieszczeń korzystać.  

Radny Ryszard Ostrowski - chciałbym zapytać odnośnie rozbudowy remizy, bo tutaj zwiększono 

wydatki na ten cel o kwotę  953 926 złotych. Co w tym roku w remizie ma zostać zrobione?  

Wójt- generalnie może być adaptacja pomieszczeń na piętrze, ale też wymiana ogrzewania w 

całym budynku, jak również zainstalowanie windy. Obecnie mamy stan surowy, można 

powiedzieć zamknięty. Trzeba wykonać posadzki, tynki, instalacje są do wykonania, chodzi o 

prace wykończeniowe. 

Przewodnicząca Rady- poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie /zał. Nr 20, 19 do prot. / 

 

Ad 7b 

Przewodnicząca Rady - odczytała projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Lipusz na lata 2021-2028, / zał. Nr 21 do prot. / 

 

Omówienia uchwały dokonała Skarbnik Gminy – Anita Kulas  

 

Przewodnicząca Rady - poddała pod głosowanie przyjęcie wcześniej odczytanego projektu 

uchwały. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie. / zał. nr 22 do prot./ 

 

Ad. 8  

 

Radny Robert Ebertowski-  chciałbym zapytać o teren wokół ośrodka zdrowia.  Gmina dba o 

ten teren czy dzierżawca? Teren jest strasznie zarośnięty, ławka, która tam stoi ma popękane 

deski. Warto by było o ten teren zadbać i może wymienić tą ławkę albo zwrócić uwagę 

dzierżawcy, żeby to zrobił.  

Wójt - odpowiedzialny jest dzierżawca. Czasami gmina wspomaga go przy pracach 

remontowych. Tutaj zwrócę uwagę, żeby tę ławkę naprawić lub wymienić.  

Radna Teresa Rolbiecka - mieszkańcy Jasnej Gwiazdy prosili mnie aby zgłosić zły stan drogi.  

Nie można tam dojechać. Droga jest wyboista.   

Wójt - Sprawdzimy tą drogę. Chodzi o odcinek na Jasną Gwiazdę? czy ten wspólny jeszcze z 

Bartkową Stajnią? W ostatnim miesiącu mieliśmy dosyć dużą suszę i trudno było te drogi 

równać. To występuje pewnie w wielu miejscach. Tak zwana „tarka” powstaje szczególnie tam, 

gdzie sezonowy ruch się zwiększa. Obecnie ziemia nabrała trochę wilgoci, także mam nadzieję, 

że teraz będzie lepiej, ale już zostało zlecone równanie i będą poprawiane te drogi.  

Radny Adam Stoltmann - Panie Wójcie w Papierni przy ul. Bytowskiej uszkodzony jest chodnik. 



Pierwszy zakręt  w lewo zaraz za moją posesją. Kostka jest wtłoczona być może poruszał się 

tamtędy  jakiś ciężki pojazd. Natomiast wcześniej jeszcze przy posesji państwa ……………jest 

studzienka zarwana. 

Wójt - Przekażemy zarządcy drogi, bo to droga powiatowa.  

 

Ad 9 

W tym miejscu porządek obrad został wyczerpany. Przewodnicząca Rady podziękowała za 

udział obecnym i zamknęła obrady LVI Sesji Rady Gminy o godz. 1315. 

 

 

 

  Protokołowała                     Przewodnicząca Rady 

 

/-/Aneta Spychalska                   /-/ Bogumiła Mokwińska 


